



Twój e-PIT: **WPISZ NASZ KRS 0000318482**

JAK USTALIĆ WYNAGRODZENIE PRACOWNIKA?
STAN PRAWNY NA DZIEŃ 1 WRZEŚNIA 2025 ROKU

	UMOWA O PRACĘ^{1,2}	UMOWA O DZIEŁO^{3,4}	UMOWA ZLECENIA^{5,6}
KWOTA BRUTTO	4.300,00 zł	Minimalna stawka godzinowa to 28,10 zł	Minimalna stawka godzinowa to 28,10 zł
KWOTA NETTO OTRZYMYWANA PRZEZ PRACOWNIKA	3.261,53 zł	przy założeniu, że pracownik zarabia 2 796,37 brutto - 2528,37 zł	przy założeniu, że pracownik zarabia 3.500,00 zł brutto - 2528,37 zł

¹ Wzór umowy o pracę: <https://mikroporady.pl/umowy/umowa-o-prace>

³ Wzór umowy o dzieło: <https://mikroporady.pl/umowy/umowa-o-dzielo>

⁴ Przy założeniu, że umowa nie jest zawierana z pracownikiem, zatrudnionym u tego samego pracodawcy jednocześnie na podstawie umowy o pracę, bez przeniesienia praw autorskich oraz z zaliczką na podatek dochodowy w skali 17%.

⁵ Wzór umowy zlecenia: <https://mikroporady.pl/umowy/umowa-zlecenia-wzor-dokumentu>

⁶ Zakładamy, że zatrudnionym jest osoba powyżej 26 roku życia, nie zatrudniona u żadnego innego pracodawcy.

UBEZPIECZENIE EMERYTALNE	PRACODAWCA: 9,76 % (419,68 zł) PRACOWNIK: 9,76 % (419,68 zł)	---	PRACODAWCA: 9,76 % (341,60 zł) PRACOWNIK: 9,76% (341,60 zł)
UBEZPIECZENIE RENTOWE	PRACODAWCA: 6,50 % (279,50 zł) PRACOWNIK: 1,50% (64,50)	---	PRACODAWCA: 6,50 % (227,50 zł) PRACOWNIK: 1,50% (52,50 zł)
UBEZPIECZENIE CHOROBOWE	PRACOWNIK: 2,45% (105,35 zł)	---	UBEZPIECZENIE CHOROBOWE W PRZYPADKU UMOWY ZLECENIA JEST DOBROWOLNE. MOŻE ZOSTAĆ ODPROWADZONE NA WNIOSEK PRACOWNIKA. ODPROWADZA SIĘ JE Z JEGO WYNAGRODZENIA W WYSOKOŚCI 2,45 %

UBEZPIECZENIE ZDROWOTNE	PRACOWNIK: 9% (333,94zł)	---	PRACOWNIK: 9% (279,53 zł)
UBEZPIECZENIE WYPADKOWE	PRACODAWCA: 1,67% (71,81 zł)	---	---
FUNDUSZ PRACY	PRACODAWCA: 2,45% (68,60 zł)	---	---
FUNDUSZ GWARANTOWANYCH ŚWIADCZEŃ PRACOWNICZYCH	PRACODAWCA: 0,01% (4,30 zł)	---	---
PODSTAWA OPODATKOWANIA	3660,00 zł	2 237,00 zł	2485,00 zł
KOSZT UZYSKANIA PRZYCHODU	0 zł	559,27 ⁷	497,00

⁷ Przy założeniu, że koszt uzyskania przychodu wynosi 20%

ZALICZKA NA PIT	Przychód pomniejszony o składki na ubezpieczenia społeczne, pomniejszony o koszty; koszty uzyskania przychodu pomniejszony o składkę zdrowotną do odliczenia oraz ulgę podatkową, pomnożony przez wysokość właściwego podatku (17%, 32%).	Przychód pomniejszony o koszty jego uzyskania (koszty wynoszą 20%) oraz progu podatkowego obowiązującego pracownika w wysokości 17 %.	Przychód pomniejszony o koszty jego uzyskania (20%) oraz uiszczone przez płatnika składki.
------------------------	--	---	--

Uwaga:

Wskazana minimalne wynagrodzenie: 4 300 zł – stan na 1.07.2024 r.

Wskazana minimalna stawka godzinowa dla określonych umów cywilnoprawnych: 28,10 zł - stan na 1.07.2024 r.

Źródła:

1. Ustawa z dnia 26 lipca 1991 roku o podatku dochodowym od osób fizycznych
2. Ustawa z dnia 13 października 1998 roku o systemie ubezpieczeń społecznych

Wszelkie prawa zastrzeżone. Żaden fragment publikacji nie może być powielany lub rozpowszechniany w żadnej formie i w żaden sposób bez uprzedniego zezwolenia. Wszelkie znaki towarowe, znaki graficzne, nazwy własne, logotypy i inne dane są chronione prawem autorskim i należą do ich właścicieli © Akademia Liderów Innowacji i Przedsiębiorczości Fundacja dr Bogusława Federa.